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Nyíracsád (HBN) -  A későn 
érkezett favasz miatt sürgős
sé vált a gyüm ölcsfák m et
szése L igetalján is. Nyír- 
acsád-Asszony részen Terdik 
M ihály almatermesztőnél ér
deklődtünk arról, hogyan áll
nak a tavaszi m unkákkal.

-  A metszést már decem
berben elkezdtük -  mondja a 
gazda. -  Folyamatosan végez
tük addig, amíg az időjárás 
engedte. A nagy hó miatt elég 
sok idő kiesett, ezért gyorsabb 
ütemben kellett metszeni. 
Március 15-ig be is fejeztük. 
Jelenleg a nyesedéket távolít
suk el a fák Közül és a terület
ről, majd a lem osó perm ete
zés következik.

- Milyen hatása volt ennek a 
hosszú, csapadékos télnek a vár
ható termésre?

-  Az almatermesztők szem
pontjából kiváló volt ez a tél. 
Sok volt a csapadék, ami a 
talaj vízgazdálkodása szem
pontjából nagyon lényeges. 
A földet vastag hótakaró fed
te, így a mínusz tizenöt Cel- 
sius-fok sem tett kárt a fák
ban. Rem éljük, m ost nem 
lesz olyan szélsőséges az idő
járás, mint tavaly ilyenkor. 
Február végén mikroszkópos 
rügyvizsgálatot végeztünk. 
Ilyenkor a term őrügyek á l
lapotát nézzük meg. Ezek ál
lapota, kondíciója jó, komo
lyan nem károsította őket a 
hideg. Ha virágzáskor nem 
következik be semmilyen ka
tasztrófa -  például súlyos

fagy - ,  akkor jó termés vár
ható.

- Milyenek lesznek a szerződé
si, értékesítési lehetőségek, egyál
talán lehet-e már erről tudni va
lamit?

-  Szerződési lehetőség ipa
ri alm ára már van. Több 
olyan cég is jelentkezett már, 
akik szerződést kötnek olyan 
formában, hogy megelőlege
zik a növényvédő szer vásár
lását. Fizetni ezért majd az ér
tékesítéskor kell terméssel, il
letve ipari almával. Az étke
zési alma értékesítésének le
hetőségeiről most még korai 
nyilatkozni. Sem a belföldi, 
sem a keleti piac helyzetének 
alakulását nem lehet előre 
tudni. Bízom benne, hogy az 
idén nem lesz gond az értéke
sítéssel.


